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В статье рассматриваются федеральное и региональное нормативное регулирование создания и упразднения 
конституционных (уставных) судов субъектов РФ. Анализируются проблемные причины, препятствующие по-
явлению конституционного судопроизводства в субъектах РФ. Рассматриваются вопросы упразднения Конститу-
ционного суда Республики Бурятия, Уставного суда Челябинской области. В статье затрагиваются такие проблемы,
как незавершенность модели конституционного правосудия на уровне субъектов Российской Федерации, отсут-
ствие императивности создания конституционных и уставных судов в субъектах Российской Федерации.
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The article covers federal and regional statutory regulation of the establishment and closing down of constitutional 
(statutory) courts of the constituent entities of the Russian Federation. Challenging issues hindering appearance of 
constitutional proceedings in the constituent entities of the Russian Federation are analyzed. Issues of closing down 
of the Constitutional Court of the Republic of Buryatia, the Statutory Court of the Chelyabinsk Region are reviewed. 
The article covers the following aspects: incompleteness of the model of constitutional justice on the level of the 
constituent entities of the Russian Federation, absence of any mandatory requirement for the establishment of 
constitutional and statutory courts in the constituent entities of the Russian Federation.
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